

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး

တင်သွင်းလွှာအမှတ် ၂/၂၀၁၄

တင်သွင်းသူ

ဦးရားဝမ်ဂျူ

ဥက္ကဋ္ဌ

ကချင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်

တင်သွင်းသူအတွက်

ဦးအောင်ကျော်စိန်

တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ

ဦးကျော်လှထွန်း

အမိန့်

ရက်စွဲ ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ

ရက်

ကချင်ပြည်နယ်အတွက် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ကချင်ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေရေးဆွဲရန် ဥပဒေကြမ်းကို ကချင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်တွင် ၂၀၁၄ခုနှစ် ဧပြီလ၌ ဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။ ထိုသို့ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ရာတွင် ကချင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အချို့နှင့် အဆိုပါ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ဖြစ်ကြသော ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ဝန်ကြီးချုပ်တို့အကြား အယူအဆကွဲလွဲမှုကြောင့် အငြင်းပွား မှုများ ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်။ ဤတင်သွင်းလွှာနှင့်အတူ ကချင်ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ က ၂၉-၈-၂၀၁၄ ရက်စွဲပါ စာအမှတ်၊ ၁၁/ ၆-၁/ လတ- ကချင်(၂၄၆)ဖြင့် တင်သွင်းလွှာ အမှတ် ၃/၂၀၁၄ကိုလည်း သီးခြားတင်သွင်းထားသည်။ ထို့ကြောင့် ယခုကိစ္စအတွက် တင်သွင်းလွှာမှာ နှစ်ခုဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။ ဤတင်သွင်းလွှာအတွက် အောက်ဖော်ပြပါ တင်ပြချက်များကို နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးက ဆုံးဖြတ်ပေးပါရန် ကချင်ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌက ၂၉-၈-၂၀၁၄ ရက်စွဲပါ စာအမှတ်၊ ၁၁/ ၆-၁/ လတ-ကချင် (၂၄၅)ဖြင့် ဤခုံရုံးသို့ တင်သွင်းလာခြင်း ဖြစ်သည် -

“ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တပ်မတော်သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်သော ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က တင်သွင်းသည့် ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်နယ်လွှတ်တော် အစည်းအဝေးတွင် သာမန် အသုံးစရိတ်နှင့် ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ်များကို ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ် လွှဲပြောင်း

အတည်ပြုခွင့်ရှိ မရှိ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်က အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းလိုက်သော ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေနှင့်အညီ ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ခြင်း မရှိဘဲ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် သာမန်အသုံး စရိတ်နှင့် ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ်များကို ငွေစာရင်း ခေါင်းစဉ် လွှဲပြောင်း သုံးစွဲခွင့်ရှိ မရှိ။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်အရ ငွေစာရင်း ခေါင်းစဉ် လွှဲပြောင်းသုံးစွဲ ထားခြင်းကို အကျိုးအကြောင်း ဖော်ပြချက်များနှင့် အတူ ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ တင်ပြအတည်ပြုချက်ရယူမှု မရှိခြင်းသည် နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် ညီညွတ်မှု ရှိ မရှိ။”

ထိုသို့တင်သွင်းခဲ့ရာတွင် တင်သွင်းလွှာနှစ်ခုမှာ တစ်ခုနှင့်တစ်ခု ရောယှက်နေပြီး လိုအပ်ချက်များရှိနေသောကြောင့် တင်သွင်းလွှာအသစ်တစ်ခုကို ရှေ့နေဖြင့်ပြုစုရေးသား ပြီး တင်သွင်းလိုကြောင်း၊ အထက်ဖော်ပြပါ တင်သွင်းလွှာကို ရုပ်သိမ်းလိုကြောင်း တင်သွင်းလွှာ တင်သွင်းသူ ကချင်ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဦးရားဝမ်ဂျုံ က ၁၅-၁၀-၂၀၁၄ ရက်စွဲပါ စာအမှတ် ၁၁/ ၆-၁/ လတ- ကချင် (၂၉၈) ဖြင့် နာယက၊ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးသို့ လျှောက်ထားလာပါသည်။ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ကချင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်၏ရှေ့နေ ဖြစ်သော တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဦးအောင်ကျော်စိန် ကလည်း တင်သွင်းလွှာ အမှတ် ၂/၂၀၁၄ကို အထက်ဖော်ပြပါတင်ပြချက်များအရ ရုပ်သိမ်းလိုကြောင်း၊ တင်သွင်းလွှာအသစ် တင်သွင်းလိုကြောင်း ၂၁-၁၀-၂၀၁၄ ရက်နေ့တွင် ကိုယ်တိုင်လာရောက် လျှောက်ထား တင်ပြခဲ့သည်။

တင်သွင်းလွှာ ရုပ်သိမ်းလိုသည့်ကိစ္စကို အဆုံးအဖြတ်ပြုရမည်ဖြစ်သဖြင့် ခုံရုံးဖြင့် ကြားနာနိုင်ရန် ဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးက ၇-၁၁-၂၀၁၄ ရက်စွဲပါ ခုံရုံးဖွဲ့စည်းမိန့်ကို ခုံရုံးနည်းဥပဒေ ၁၄နှင့်အညီ ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ တင်သွင်းလွှာ ရုပ်သိမ်းခွင့်ပြုရန်သင့်မသင့်ကိစ္စအပေါ် လျှောက်လဲချက် ပေးလိုက ပေးနိုင်ကြောင်း၊ တင်သွင်းလွှာ တင်သွင်းသူ၏ ရှေ့နေ ဦးအောင်ကျော်စိန် နှင့် ဦးကျော်လှထွန်းတို့အား ဤခုံရုံးကအသိပေးရာ လျှောက်လဲချက် မပေးလိုတော့ကြောင်း၊ ခုံရုံးမှ သင့်မြတ်သောအမိန့်ချမှတ်ပေးစေလိုကြောင်း တင်ပြသွားကြသည်။

တင်သွင်းလွှာကို စိစစ်ရေးအဖွဲ့က ရှေးဦးစိစစ်ပြီး ခုံရုံးသို့တင်ပြ၍ ခုံရုံးကလည်း ထပ်မံစိစစ်ခဲ့သည်။ တင်သွင်းလွှာပါ အကြောင်းအရာမှာ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ကချင်ပြည်နယ်၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းရန်အတွက် ဆွေးနွေးကြရာတွင် လွှတ်တော်

နှင့်အစိုးရအဖွဲ့တို့အကြား အယူအဆကွဲလွဲမှုများ၊ အငြင်းပွားမှုများအပေါ်အဖြေပေးရန် တင်ပြလာခြင်းဖြစ်သည်။ ပြန်လည်ရှင်းလင်းရမည့် ပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းထံသို့လည်း အကြောင်းကြားမှု မပြုရသေးသည့် တင်သွင်းလွှာ စိစစ်ဆဲအဆင့်ဖြစ်သည်။ တင်သွင်းလွှာပါ ဖော်ပြချက်များသည် ဥပဒေပြုရန် ဆွေးနွေးကြရာတွင် ပေါ်ပေါက်သော နှစ်ဘက်အငြင်းပွားမှုအရပ်ရပ်ကို ဖြစ်စဉ်တစ်ခုစီအလိုက် တင်ပြထားကြောင်း တွေ့ရသည်။ တင်ပြသည့်အချက်အလက်များ များပြားနေပြီး အဆုံးအဖြတ်ပေးရမည့်အချက် ပေါ်လွင်မှုမရှိခြင်း၊ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေပြုရေး အငြင်းပွားမှုတစ်ခုတည်းကို အခြေခံ၍ တင်သွင်းလွှာအမှတ် ၂နှင့် ၃အဖြစ် ခွဲခြားတင်သွင်းလာခြင်း စသည်တို့ကို စိစစ်တွေ့ရှိရသည်။

လက်ရှိတင်သွင်းလွှာကို ရုပ်သိမ်းလိုခြင်းမှာ ပုံစံပိုင်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို ပြုပြင်ပေးရန်သာဖြစ်ပြီး အမှု၏အနှစ်သာရပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ဥပဒေပိုင်းဆိုင်ရာများကို အကြောင်းပြု၍ ရုပ်သိမ်းလိုခြင်းမဟုတ်ကြောင်း သုံးသပ်ရရှိ သည်။ ပုံစံပိုင်းဆိုင်ရာများကို စနစ်တကျရှိစေခြင်းအားဖြင့် ပြန်လည်ရှင်းလင်းရမည့်သူများအတွက် ပိုမိုလွယ်ကူမှု ရှိစေမည်ဖြစ်သည်။ ဤတင်သွင်းလွှာကို ရုပ်သိမ်းခြင်းအားဖြင့်လည်း တရားမျှတမှုကို ထိခိုက်မှုမရှိဟု သုံးသပ်ရရှိသည်။ ထို့ကြောင့် ဥက္ကဋ္ဌ၊ ကချင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်၏ တင်သွင်းလွှာအသစ် တင်သွင်းခွင့်နှင့်အတူ ဤတင်သွင်းလွှာအမှတ် ၂/၂၀၁၄အား ရုပ်သိမ်းခွင့်ပြုရန် လျှောက်ထားခြင်းကို ခွင့်ပြုကြောင်း အမိန့်ချမှတ်လိုက်သည်။

(မြသိန်း)
ဥက္ကဋ္ဌ